
 

Protokół  

z przebiegu XXIV sesji Rady Gminy Pszczew, która odbyła się 20 października 2016 roku 

w sali GOK w Pszczewie przy ul. Poznańskiej. 

 

 

Odegrano hymn. 

Ad.1 

Przewodniczący Rady Gminy, Pan Zbigniew Gajewski powitał radnych, sołtysów, Wójta, 

Skarbnika, Sekretarza Gminy, Radcę Prawnego, Pana Michała Siemiatowskiego oraz 

przedstawicieli Policji i kierowników jednostek organizacyjnych. 

Prowadzący obrady stwierdził, że na ogólną liczbę 15 radnych obecni są wszyscy radni wobec 

czego rada władna była do podejmowania uchwał. 

Ad.2 

Przewodniczący rady gminy, p. Zbigniew Gajewski pytał o uwagi do porządku obrad dzisiejszej 

sesji. 

Wójt Gminy, p. Waldemar Górczyński  wnioskował o wprowadzenie do porządku obrad 

projektów uchwał Nr 177 i 178 proponując wpisanie ich w punkcie 7 lit. t i u. 

Wniosek Wójta o poszerzenie porządku obrad o projekty uchwał Nr 177 i 178 rada przyjęła 

jednogłośnie (za-15; przeciw-0; wstrzymujące-0). 

Przewodniczący rady przystąpił do realizacji porządku obrad z przyjętymi przez radnych 

zmianami. 

Ad.3 

Prowadzący obrady poinformował, że protokół z XXIII sesji został sporządzony i znajduje się na 

stole prezydialnym. Prowadzący sesję  prosił radnych o przyjęcie ww. protokołu  bez 

odczytywania. W wyniku głosowania rada gminy jednogłośnie (15 za; przeciw-0; wstrzymujące-

0) przyjęła protokół z przebiegu XXIII sesji bez odczytywania.  

Ad.4 

Interpelacje. 

Radny Romuald Tankielun złożył pisemny wniosek w sprawie zmiany lokalizacji znaku zakazu 

postoju na ul. Kościelnej ( prośba mieszkańców ul. Kościelnej). 

Radny Józef Piotrowski zgłosił: 

- Interpelację w sprawie działki nr 200/10 o pow. Około 15 ha przy j. Duży Szarcz przejętych od 

ANR. 

-Interpelację nt. zaległości w opłatach za wodę i jej oczyszczanie: ile gospodarstw nie wnosi 

opłat, jaka jest całkowita kwota zadłużenia. 

-Interpelację na temat mieszkań przy Placu Zamielno:  ile mieszkań mamy do dyspozycji, ile 

mieszkań jest w tej chwili wynajętych ( zagospodarowanych), ile mieszkań nie będzie 

wynajmowanych i jaki jest tego powód, czy mieszkania te są komunalne czy socjalne. 

-Wniosek o skuteczną reakcję w sprawie odpływu wody deszczowej z ul. Wł. Sikorskiego. 

-Wniosek w imieniu osób niepełnosprawnych, starszych oraz rodziców o naprawę wszystkich 

miejsc na terenie m. Pszczew, w których chodniki są uszkodzone oraz uniemożliwiają 

bezpieczny zjazd na przejścia dla pieszych. 

-Prośbę o wskazanie miejsca spotkań mieszkańców Pszczewa, w który dostępny byłby np. stół 

do gry w tenisa, stół bilardowy lub inne gry integrujące społeczność. 

Ad.5 

Informację przewodniczącego rady  o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym, 

przewodniczący rady gminy przedstawi w punkcie 9 porządku obrad. 



 

Przewodniczący rady gminy p. Zbigniew Gajewski przedstawił informację na temat oświadczeń 

majątkowych radnych Rady Gminy Pszczew za rok 2015. Informacja stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. Ponadto ww. wspomniał o otrzymanych od Naczelnika US Międzyrzecz 

analizach oświadczeń majątkowych, które przekazano radnym w dniu dzisiejszym celem 

zapoznania i poczynienia stosownych korekt.  

 

Ad.6 

Informacja Wójta Gminy z działalności międzysesyjnej oraz z wykonania uchwał rady gminy. 

Kolejna informacja Wójta Gminy dotyczyła analizy oświadczeń majątkowych za 2015 rok. 

Powyższe informacje stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 

Ostatnia informacja, którą przedstawił Wójt Gminy dotyczyła stanu realizacji zadań 

oświatowych  

w Gminie Pszczew, w roku szkolnym 2015/2016. 

Wójt Gminy dodał, że w wielu szkołach wiejskich jest gorzej, wsparcie oświaty ze strony 

budżetu gminy to kwota około 800 tys. zł,- Będąc przy głosie,  Wójt Gminy  podziękował  

p. dyrektor za realizację zadań oświatowych. Do podziękowań dla p. dyrektor  przyłączył się 

również Przewodniczący rady gminy.  

Radni przyjęli do akceptującej wiadomości przedstawione wyżej informacje. 

 

Ad.7 Podjęcie uchwał w sprawie: 

Przewodniczący rady gminy przystąpił do odczytywania projektów uchwał kolejno dla każdego 

sołectwa:  

a) w sprawie Statutu Sołectwa Nowe Gorzycko- druk Nr 158 

Uwag do projektu uchwały nie wniesiono. 

Przewodniczący rady gminy p. Zbigniew Gajewski poddał pod głosowanie projekt uchwały.  

W wyniku głosowania rada gminy jednogłośnie za-15; przeciw-0; wstrzymujące-0)  podjęła 

Uchwałę Nr XXIV.148. 2016 w sprawie Statutu Sołectwa Nowe Gorzycko. Uchwała stanowi 

załącznik do protokołu.   

 

b) w sprawie Statutu Sołectwa Stoki- druk Nr 159. 

Uwag do projektu uchwały nie wniesiono. 

Przewodniczący rady gminy p. Zbigniew Gajewski poddał pod głosowanie projekt uchwały.  

W wyniku głosowania rada gminy jednogłośnie za-15; przeciw-0; wstrzymujące-0)  podjęła 

Uchwałę Nr XXIV.149. 2016 w sprawie Statutu Sołectwa Stoki. Uchwała stanowi załącznik do 

protokołu.   

 

c) w sprawie Statutu Sołectwa Pszczew- druk Nr 160. 

Uwag do projektu uchwały nie wniesiono. 

Przewodniczący rady gminy p. Zbigniew Gajewski poddał pod głosowanie projekt uchwały.  

W wyniku głosowania rada gminy jednogłośnie za-15; przeciw-0; wstrzymujące-0)  podjęła 

Uchwałę Nr XXIV.150. 2016 w sprawie Statutu Sołectwa Pszczew. Uchwała stanowi załącznik 

do protokołu.   

  

d) w sprawie Statutu Sołectwa Silna- druk Nr 161. 

Uwag do projektu uchwały nie wniesiono. 

Przewodniczący rady gminy p. Zbigniew Gajewski poddał pod głosowanie projekt uchwały.  

W wyniku głosowania rada gminy jednogłośnie za-15; przeciw-0; wstrzymujące-0)  podjęła 

Uchwałę Nr XXIV.151. 2016 w sprawie Statutu Sołectwa Silna. Uchwała stanowi załącznik do 

protokołu.   

 

e) w sprawie Statutu Sołectwa Szarcz- druk Nr 162. 



 

Uwag do projektu uchwały nie wniesiono. 

Przewodniczący rady gminy p. Zbigniew Gajewski poddał pod głosowanie projekt uchwały.  

W wyniku głosowania rada gminy jednogłośnie za-15; przeciw-0; wstrzymujące-0)  podjęła 

Uchwałę Nr XXIV.152. 2016 w sprawie Statutu Sołectwa Szarcz. Uchwała stanowi załącznik do 

protokołu.   

 

f) w sprawie Statutu Sołectwa Zielomyśl- druk Nr 163  

Uwag do projektu uchwały nie wniesiono. 

Przewodniczący rady gminy p. Zbigniew Gajewski poddał pod głosowanie projekt uchwały.  

W wyniku głosowania rada gminy jednogłośnie za-15; przeciw-0; wstrzymujące-0)  podjęła 

Uchwałę Nr XXIV.153. 2016 w sprawie Statutu Sołectwa Zielomyśl. Uchwała stanowi załącznik 

do protokołu.   

 

g) w sprawie Statutu Sołectwa Stołuń- druk Nr 164  

Uwag do projektu uchwały nie wniesiono. 

Przewodniczący rady gminy p. Zbigniew Gajewski poddał pod głosowanie projekt uchwały.  

W wyniku głosowania rada gminy jednogłośnie za-15; przeciw-0; wstrzymujące-0)  podjęła 

Uchwałę Nr XXIV.154. 2016 w sprawie Statutu Sołectwa Stołuń. Uchwała stanowi załącznik do 

protokołu.   

 

h) w sprawie Statutu Sołectwa Świechocin- druk Nr 165. 

Uwag do projektu uchwały nie wniesiono. 

Przewodniczący rady gminy p. Zbigniew Gajewski poddał pod głosowanie projekt uchwały.  

W wyniku głosowania rada gminy jednogłośnie za-15; przeciw-0; wstrzymujące-0)  podjęła 

Uchwałę Nr XXIV.155. 2016 w sprawie Statutu Sołectwa Świechocin. Uchwała stanowi 

załącznik do protokołu.   

 

i)w sprawie Statutu Sołectwa Janowo- druk Nr 166. 

Uwag do projektu uchwały nie wniesiono. 

Przewodniczący rady gminy p. Zbigniew Gajewski poddał pod głosowanie projekt uchwały.  

W wyniku głosowania rada gminy jednogłośnie za-15; przeciw-0; wstrzymujące-0)  podjęła 

Uchwałę Nr XXIV.156. 2016 w sprawie Statutu Sołectwa Janowo. Uchwała stanowi załącznik 

do protokołu.   

 

j) w sprawie Statutu Sołectwa Policko- druk Nr 167.  

Uwag do projektu uchwały nie wniesiono. 

Przewodniczący rady gminy p. Zbigniew Gajewski poddał pod głosowanie projekt uchwały.  

W wyniku głosowania rada gminy jednogłośnie za-15; przeciw-0; wstrzymujące-0)  podjęła 

Uchwałę Nr XXIV.157. 2016 w sprawie Statutu Sołectwa Janowo. Uchwała stanowi załącznik 

do protokołu.   

  

k) w sprawie Statutu Sołectwa Borowy Młyn- druk Nr 168. 

Uwag do projektu uchwały nie wniesiono. 

Przewodniczący rady gminy p. Zbigniew Gajewski poddał pod głosowanie projekt uchwały.  

W wyniku głosowania rada gminy jednogłośnie za-15; przeciw-0; wstrzymujące-0)  podjęła 

Uchwałę Nr XXIV.158. 2016 w sprawie Statutu Sołectwa Borowy Młyn. Uchwała stanowi 

załącznik do protokołu.   

 

l)  w sprawie Statutu Sołectwa Rańsko- druk Nr 169. 

Uwag do projektu uchwały nie wniesiono. 

Przewodniczący rady gminy p. Zbigniew Gajewski poddał pod głosowanie projekt uchwały.  



 

W wyniku głosowania rada gminy jednogłośnie za-15; przeciw-0; wstrzymujące-0)  podjęła 

Uchwałę Nr XXIV.159. 2016 w sprawie Statutu Sołectwa Rańsko. Uchwała stanowi załącznik 

do protokołu.   

 

Przewodniczący rady gminy ogłosił 10 minutową przerwę. 

Po przerwie  Przewodniczący rady gminy p. Zbigniew Gajewski wznowił obrady stwierdzając 

kworum ( obecnych 15 radnych). 

 

Ad. 7 ł) w sprawie uznania lasów za ochronne- druk nr 170 przedstawił Wiceprzewodniczący 

Romuald Tankielun. 

Uwag do projektu nie wniesiono. 

Przewodniczący rady gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały. W wyniku głosowania 

rada gminy  jednogłośnie za-15; przeciw-0; wstrzymujących-0  podjęła Uchwałę Nr 

XXIV.160.2016 w sprawie uznania lasów za ochronne. Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

m) w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych i ustalenia jej przebiegu – druk Nr 

171 przedstawił Wiceprzewodniczący Romuald Tankielun. 

Uwag do projektu nie wniesiono. 

Przewodniczący rady gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały. W wyniku głosowania 

rada gminy  jednogłośnie za-15; przeciw-0; wstrzymujących-0 podjęła Uchwałę Nr 

XXIV.161.2016  

w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych i ustalenia jej przebiegu. Uchwała 

stanowi załącznik do protokołu.  

 

n)w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych i ustalenia jej przebiegu – druk Nr 172 

przedstawił Wiceprzewodniczący Romuald Tankielun. 

Uwag do projektu nie wniesiono. 

Przewodniczący rady gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały. W wyniku głosowania 

rada gminy  jednogłośnie za-15; przeciw-0; wstrzymujących-0  podjęła Uchwałę Nr XXIV. 

162.2016 w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych i ustalenia jej przebiegu. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

o)w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych i ustalenia jej przebiegu – druk Nr 173 

przedstawił Wiceprzewodniczący Romuald Tankielun. 

Uwag do projektu nie wniesiono. 

Przewodniczący rady gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały. W wyniku głosowania 

rada gminy  jednogłośnie za-15; przeciw-0; wstrzymujących-0  podjęła Uchwałę Nr XXIV. 163. 

2016 w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych i ustalenia jej przebiegu. Uchwała 

stanowi załącznik do protokołu.  

 

p) w sprawie zmiany budżetu Gminy Pszczew na 2016 rok- druk Nr 174 przedstawiła Skarbnik 

Gminy. 

 
Zmian w uchwale budżetowej Gminy Pszczew na 2016 rok dokonuje się poprzez: 

1. Zwiększenie dochodów bieżących o kwotę  110.903,00 zł, w tym:  

1)wpływy z różnych dochodów 6.850,00 zł,(odszkodowanie za zniszczenie mienia gminnego- 

piłko chwyty na boisku w Szarczu  – 3.800,00zł; odpłatność za wyjazd studyjny – 3.050,00zł) 

     2)wpływy z różnych opłat (upomnienia)  300,00 zł, 

     3)dochody podatkowe 82.653,00 zł, 

(podatek od środków transportowych – 5.393,00zł; opłata od posiadania psa – 303,00zł; 

opłata miejscowa – 3.800,00zł; opłata skarbowa – 2.000,00zł, opłata za zezwolenia na 



 

sprzedaż alkoholu – 10.764,00zł, opłata z tyt. użytkowania wieczystego gruntów – 393,00 zł, 

podatek od czynności cywilnoprawnych realizowany przez urzędy skarbowe – 60.000,00zł) 

4)dochody  jst związane z realizacją zadań zleconych  3,00 zł, 

 (za udostępnianie danych osobowych) 

5)wpływy z najmu 407,00 zł, 

(wynajem powierzchni wystawczej podczas IV Dnia Jagnięcia Stoki) 

6)wpływy z usług 516,00 zł, 

(odsprzedaż materiałów promocyjnych) 

7)dofinansowane projektu „Kulinaria bez granic – Festiwal Smaków  

– III dzień Jagnięcia” 174,00 zł, 

8)wpływ z tytułu odsetek (od środków ulokowanych na rachunkach  

bankowych) 20.000,00 zł, 

 

2. Zwiększenie dochodów majątkowych  o kwotę                                      368.209,00 zł,  

- refundacja wydatków poniesionych w ramach projektu „Budowa gminnej infrastruktury 

teleinformatycznej w gminie Pszczew”. Powyższa kwota stanowi płatność końcową  

w następującym podziale: 

 85% ( 312.978 zł) – płatność z budżetu środków europejskich, 

 15%    (55.231 zł) – dotacja celowa pochodząca z publicznych środków krajowych. 

 

3. Zwiększenie wydatków bieżących o kwotę                                              100.928,00 zł, 

w tym: 

1) wpłaty na rzecz izb rolniczych  500,00 zł, 

2) wypłaty dla inkasentów 1.000,00 zł, 

3) zwrot dla Gminy Międzyrzecz wydatków na dotację celową przeznaczoną  

na utrzymanie uczęszczających do niepublicznego przedszkola w Bobowicku  

dzieci z terenu Gminy Pszczew 4.000,00 zł, 

    4)zwrot kosztów dowozów uczniów niepełnosprawnych do szkoły przez rodziców 

 własnym środkiem transportu  3.000,00 zł, 

5) stypendia naukowe dla studentów 3.550,00 zł, 

6) wprowadzenie kwoty 11.000,00zł na przeprowadzenie konkursu na koncepcję urbanistyczno-

architektoniczną zagospodarowania plaży komunalnej nad Jeziorem Szarcz 

7) w związku z osiągniętym dochodem z tyt. opłat za zezwolenia na sprzedaż alkoholu 

zwiększenie o tą samą kwotę, tj. 10. 764,00zł  wydatków  na przeciwdziałanie alkoholizmowi, 

8) przesunięcie kwoty 132.000,00 zł  w ramach dotacji dla GOK z wydatków majątkowych na 

wydatki bieżące, 

9) zmniejszenie o kwotę 29.000,00zł zadań bieżących z zakresu ochrony zabytków, 

10) przesunięcie kwoty 10.886,00zł z wydatków bieżących objętych planem finansowym 

Sołectwa Stoki na wydatki majątkowe, 

11) zmniejszenie o 25.000,00zł wydatków na obsługę długu, 

 

4.  Zmniejszenie wydatków majątkowych o kwotę                                212.497,00 zł, 

w tym: 

 

1) zwiększenie o kwotę 383.425,00zł  wydatków na inwestycję  „Budowa hali sportowej  

w Pszczewie”, 

2) zwiększenie o kwotę 52.000,00zł zadania inwestycyjnego pn. „Tworzenie małej 

architektury”, 

3) wprowadzenie zadania inwestycyjnego w planie finansowym Sołectwa Stoki pn. 

„Doposażenie świetlicy wiejskiej w m. Stoki” z kwotą 10.886,00 zł, 

4) zwiększenie o kwotę 30.000,00zł wydatków z przeznaczeniem na pomoc finansową na 

zadanie „ Budowa kanalizacji burzowej w m. Świechocin w ciągu drogi powiatowej nr 

1335F” 



 

5)przesunięcie kwoty 132.000,00 zł  w ramach dotacji dla GOK z wydatków majątkowych na 

wydatki bieżące , 

6)zmniejszenie o kwotę 293.292,00zł zadania inwestycyjnego pn.: „Przebudowa drogi Rańsko – 

Janowo”, 

7)zmniejszenie o kwotę 56.554,00 zł zadania inwestycyjnego pn.” Budowa drogi wewnętrznej na 

działce nr 255 w miejscowości Stołuń”, 

8)zmniejszenie o kwotę 18.122,00zł wydatków na zakupy inwestycyjne w zakresie „Wykupu 

gruntów w Borowym Młynie z przeznaczeniem na drogi wewnętrzne, tereny ogólnodostępne  

i infrastrukturę komunalną, 

9)zmniejszenie o kwotę 188.840,00zł   zadania inwestycyjnego pn. „Rozbudowa infrastruktury 

plaży komunalnej w Pszczewie”, 

 

Ponadto dokonuje się drobnych przesunięć klasyfikacyjnych wydatków, m.in. w obrębie Funduszu 

sołeckiego wsi Stoki, Świechocin, Zielomyśl i Pszczew. 

 

Zmiany w planie dochodów i wydatków skutkują  koniecznością aktualizacji załączników nr 

1,2,3,5 i 6  uchwały budżetowej na 2016 rok. 

 

W wyniku wprowadzonych zmian w budżecie  zmniejsza się  deficyt o kwotę 590.681,00 zł 

(deficyt po zmianie - 507.587,19zł ). 

 

Wójt Gminy wnioskował o autopoprawki: 

Zwiększenie wydatków 
8) przesunięcie kwoty w miejsce kwoty 132.000,00 zł wpisać 58.500zł,- w ramach dotacji dla 

GOK z wydatków majątkowych na wydatki bieżące, 

To skutkuje zmianami: zmniejszenie wydatków majątkowych  : przesunięcie kwoty 64.900,00 

zł,- w ramach dotacji dla GOK z wydatków majątkowych na wydatki bieżące 58.500,00zł,- i 

6.400,00 zł,- na zad. „Rozbudowa infrastruktury plaży komunalnej w Pszczewie”.  

Przewodniczący rady gminy poddał pod głosowanie wniosek Wójta. W wyniku głosowania rada 

gminy jednogłośnie za 15 przeciw-0; wstrzymujące-0 przyjęła zmiany zgłoszone przez Wójta. 

 

Radny Piotr Adamski  zgłosił wniosek o wykreślenie w zał. Nr 2  kwoty 11 tys. zł,- na konkurs 

urbanistyczny  na plaży komunalnej. 

Wójt Gminy wyjaśniał, że jest to niezbędna kwota do finalnej pracy komisji konkursowej. 

Konkurs został rozpisany, koncepcje zostały przygotowane i zmierzamy ku końcowi. Wójt 

Gminy sugerował, żeby rady przyjęła zaproponowane zmiany w budżecie.  Ponadto prosił 

radnych o wiarę, że jest to dla nas pewne wyzwanie.  

Przewodniczący rady gminy poddał pod głosowanie wniosek radnego Piotra Adamskiego  

o wykreślenie w zał. Nr 2 w dziale Turystyka paragraf 4170 wynagrodzenia osobowe kwotę 

2.000 zł,-oraz w paragrafie 4190 nagrody konkursowe kwotę  9.000 zł,- 

W wyniku głosowania rada gminy większością głosów  ( za-8; przeciw-4 wstrzymujące-2) 

przyjęła wniosek  radnego p. Adamskiego.   

Wójt Gminy stwierdził, że w tym momencie państwo radni zabierają nam zielone światło na 

inne, nowe koncepcje zagospodarowania  plaży ponadto prace posłużyłyby na dokumentacje 

docelową. 

Radny Piotr Adamski uzasadnił , że rada została pozbawiona wpływu na rozstrzygnięcie 

konkursu. 

Wójt Gminy tłumaczył, że tak nie jest, że konkurs przyniesie nam dużą korzyść . Uchwalony 

przez rade gminy  m. p. z. p. narzucał pewne ramy projektantom.  Radni będą mogli wybrać 

jedną z trzech koncepcji bądź nie wybrać żadnej. Taka decyzja rady to wylanie dziecka z kąpieli. 

 

Radny Marek Badach  pytał o środki funduszu sołeckiego Sołectwa Pszczew, które były 



 

przeznaczone na plac zabaw na Osiedlu Powstańców Wlkp.? Wobec faktu, że na osiedlu nie 

będzie placu zabaw, radny pytał czy kwota 8,000 przeznaczona będzie na doposażenie 

istniejących placów zabaw? 

Wójt Gminy odpowiedział, że  prawdopodobnie środki te przeznaczone będą na zakup pomp. 

Po przegłosowanych poprawkach zmiany w budżecie na 2016 rok przedstawiały się następująco: 
Zmian w uchwale budżetowej Gminy Pszczew na 2016 rok dokonuje się poprzez: 

1.Zwiększenie dochodów bieżących o kwotę                                       110.903,00 zł,  

w tym: 

1)wpływy z różnych dochodów 6.850,00 zł, 

(odszkodowanie za zniszczenie mienia gminnego- piłko chwyty na boisku w Szarczu  – 

3.800,00zł; odpłatność za wyjazd studyjny – 3.050,00zł) 

2)wpływy z różnych opłat (upomnienia)  300,00 zł, 

           3)dochody podatkowe 82.653,00 zł, 

(podatek od środków transportowych – 5.393,00zł; opłata od posiadania psa – 303,00zł; 

opłata miejscowa – 3.800,00zł; opłata skarbowa – 2.000,00zł, opłata za zezwolenia na 

sprzedaż alkoholu – 10.764,00zł, opłata z tyt. użytkowania wieczystego gruntów – 393,00 zł, 

podatek od czynności cywilnoprawnych realizowany przez urzędy skarbowe – 60.000,00zł) 

4)dochody jst związane z realizacją zadań zleconych  3,00 zł, 

 (za udostępnianie danych osobowych) 

5)wpływy z najmu 407,00 zł, 

(wynajem powierzchni wystawczej podczas IV Dnia Jagnięcia Stoki) 

6)wpływy z usług 516,00 zł, 

(odsprzedaż materiałów promocyjnych) 

7)dofinansowane projektu „Kulinaria bez granic – Festiwal Smaków  

– III dzień Jagnięcia” 174,00 zł, 

8)wpływ z tytułu odsetek (od środków ulokowanych na rachunkach  

bankowych) 20.000,00 zł, 

 

2. Zwiększenie dochodów majątkowych  o kwotę                        368.209,00 zł,  

- refundacja wydatków poniesionych w ramach projektu „Budowa gminnej infrastruktury 

teleinformatycznej w gminie Pszczew”. Powyższa kwota stanowi płatność końcową  

w następującym podziale: 

 85% ( 312.978 zł) – płatność z budżetu środków europejskich, 

 15%    (55.231 zł) – dotacja celowa pochodząca z publicznych środków krajowych. 

 

3.Zwiększenie wydatków bieżących o kwotę                                    16.428,00zł     100.928,00 zł, 

w tym: 

1) wpłaty na rzecz izb rolniczych  500,00 zł, 

2) wypłaty dla inkasentów 1.000,00 zł, 

3) zwrot dla Gminy Międzyrzecz wydatków na dotację celową przeznaczoną  

na utrzymanie uczęszczających do niepublicznego przedszkola w Bobowicku  

dzieci z terenu Gminy Pszczew 4.000,00 zł, 

    4)zwrot kosztów dowozów uczniów niepełnosprawnych do szkoły przez rodziców 

 własnym środkiem transportu  3.000,00 zł, 

5) stypendia naukowe dla studentów 3.550,00 zł, 

6) wprowadzenie kwoty 11.000,00zł na przeprowadzenie konkursu na koncepcję urbanistyczno-

architektoniczną zagospodarowania plaży komunalnej nad Jeziorem Szarcz 

7) w związku z osiągniętym dochodem z tyt. opłat za zezwolenia na sprzedaż alkoholu 

zwiększenie o tą samą kwotę, tj. 10. 764,00zł  wydatków  na przeciwdziałanie alkoholizmowi, 

8) przesunięcie kwoty 132.000,00 zł  58.500,00złw ramach dotacji dla GOK z wydatków 

majątkowych na wydatki bieżące, 

9) zmniejszenie o kwotę 29.000,00zł zadań bieżących z zakresu ochrony zabytków, 



 

10) przesunięcie kwoty 10.886,00zł z wydatków bieżących objętych planem finansowym 

Sołectwa Stoki na wydatki majątkowe, 

11) zmniejszenie o 25.000,00zł wydatków na obsługę długu, 

 

      4.Zmniejszenie wydatków majątkowych o kwotę                      138.997,00zł          212.497,00 zł, 

w tym: 

 

1) zwiększenie o kwotę 383.425,00zł  wydatków na inwestycję  „Budowa hali sportowej  

w Pszczewie”, 

2) zwiększenie o kwotę 52.000,00zł zadania inwestycyjnego pn. „Tworzenie małej 

architektury”, 

3) wprowadzenie zadania inwestycyjnego w planie finansowym Sołectwa Stoki pn. 

„Doposażenie świetlicy wiejskiej w m. Stoki” z kwotą 10.886,00 zł, 

4) zwiększenie o kwotę 30.000,00zł wydatków z przeznaczeniem na pomoc finansową na 

zadanie „ Budowa kanalizacji burzowej w m. Świechocin w ciągu drogi powiatowej nr 

1335F”, 

5) przesunięcie kwoty 132.000,00 zł  64.900,00zł w ramach dotacji dla GOK z wydatków 

majątkowych na wydatki bieżące 58.500,00zł i 6.400,00zł na zad. „Rozbudowa 

infrastruktury plaży komunalnej w Pszczewie”,, 

6) zmniejszenie o kwotę 293.292,00zł zadania inwestycyjnego pn.: „Przebudowa drogi 

Rańsko – Janowo”, 

7) zmniejszenie o kwotę 56.554,00 zł zadania inwestycyjnego pn.” Budowa drogi 

wewnętrznej na działce nr 255 w miejscowości Stołuń”, 

8) zmniejszenie o kwotę 18.122,00zł wydatków na zakupy inwestycyjne w zakresie 

„Wykupu gruntów w Borowym Młynie z przeznaczeniem na drogi wewnętrzne, tereny 

ogólnodostępne i infrastrukturę komunalną, 

9) zmniejszenie o kwotę 188.840,00zł   182.440,00 zł  zadania inwestycyjnego pn. 

„Rozbudowa infrastruktury plaży komunalnej w Pszczewie”, 

 

Ponadto dokonuje się drobnych przesunięć klasyfikacyjnych wydatków, m.in. w obrębie Funduszu 

sołeckiego wsi Stoki, Świechocin, Zielomyśl i Pszczew. 

 

Zmiany w planie dochodów i wydatków skutkują  koniecznością aktualizacji załączników nr 

1,2,3,5 i 6  uchwały budżetowej na 2016 rok. 

 

W wyniku wprowadzonych zmian w budżecie  zmniejsza się  deficyt o kwotę 590.681,00 zł 

601.681,00zł  (deficyt po zmianie - 507.587,19zł  496.587,19zł). 

 

Przewodniczący rady gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały. W wyniku głosowania 

rada gminy  większością głosów za-8; przeciw-5; wstrzymujące-2  podjęła Uchwałę Nr 

XXIV.164.2016 w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Pszczew na 2016 rok. Uchwała 

stanowi załącznik do protokołu.  

 

r) w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Pszczew na lata 2016-2025 

druk Nr 175 przedstawiła Skarbnik Gminy p. Halina Jokiel 

Radny Konrad Kiona prosił Skarbnik o wskazanie zmian w projekcie uchwały spowodowanej 

poprzednią uchwałą. 

Wobec powyższego Wójt Gminy zgłosił wniosek o przerwę w obradach celem przygotowania 

stosownych zmian w projekcie uchwały spowodowanych wcześniej przyjętymi zmianami w 

budżecie gminy na 2016rok. 

Przewodniczący rady gminy, Pan Zbigniew Gajewski ogłosił przerwę o obradach XXIV sesji do 

poniedziałku 24.10.2016r. do godz. 16.00. 

  



 

W dniu 24.10.2016r. o godz. 16.00 Przewodniczący rady gminy Pan Zbigniew Gajewski 

wznowił po przerwie obrady XXIV sesji Rady gminy Pszczew. 

Obrady opuściło dwóch radnych; radny Piotr Adamski i radny Seweryn Kowalski, rada 

obradowała w 13 osobowym składzie. 

Ponadto w obradach uczestniczyli: 

1. Pan Waldemar Górczyński- Wójt Gminy. 

2. Pani Halina Jokiel- Skarbnik Gminy. 

 

Prowadzący obrady, Pan Zbigniew Gajewski przystąpił do realizacji porządku obrad od punktu   

7 r). 

Wójt Gminy p. Waldemar Górczyński  przedstawił projekt Nr 175 w sprawie zmian  

w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Pszczew na lata 2016-2025  po naniesionych 

zmianach. 

Prowadzący obrady pytał o uwagi do przedstawionego projektu? 

Nie wniesiono uwag do projektu. 

Przewodniczący rady gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały. W wyniku głosowania 

rada gminy  większością głosów za-9; przeciw-3; wstrzymujące-1  podjęła Uchwałę Nr 

XXIV.165.2016 w sprawie  zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Pszczew na lata 

2016-2025. Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

7s) 

Projekt  uchwały Nr 176  zmieniający uchwałę Nr XX.115.2012 Rady Gminy Pszczew  

w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania, wysokości opłat za parkowanie w strefie oraz 

regulaminu funkcjonowania strefy płatnego parkowania - przedstawił Wiceprzewodniczący 

Romuald Tankielun.  

Uwag brak. 

Przewodniczący rady gminy poddał  pod głosowanie projekt uchwały. W wyniku głosowania 

rada gminy jednogłośnie za-13; przeciw-0; wstrzymujące-0  podjęła Uchwałę Nr XXIV.166.2016 

zmieniającą uchwałę Nr XX.115.2012 Rady Gminy Pszczew w sprawie ustalenia strefy płatnego 

parkowania, wysokości opłat za parkowanie w strefie oraz regulaminu funkcjonowania strefy 

płatnego parkowania. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

7t) 

Projekt uchwały Nr 177 zmieniający uchwałę  o udzieleniu pomocy finansowej dla Powiatu 

Międzyrzeckiego przedstawiła Skarbnik Gminy.  

Wójt Gminy wniósł autopoprawkę do tytułu projektu uchwały  „zmieniający uchwałę Nr 

XIX.117.2016 w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Międzyrzeckiego”.  

Rada gminy jednogłośnie za-13, przeciw-0, wstrzymujące-0 zaaprobowała autopoprawkę Wójta. 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

Przewodniczący rady gminy poddał  pod głosowanie projekt uchwały. W wyniku głosowania 

rada gminy jednogłośnie za-13; przeciw-0; wstrzymujące-0  podjęła Uchwałę Nr XXIV.167.2016 

zmieniającą uchwałę Nr XIX.117.2016 w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Międzyrzeckiego. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

7u) 

Projekt uchwały nr 178 zmieniający uchwałę Nr XXV.196.05 w sprawie regulaminu udzielania 

pomocy materialnej dla uczniów przedstawił  Wiceprzewodniczący Romuald Tankielun. 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

Przewodniczący rady gminy poddał  pod głosowanie projekt uchwały. W wyniku głosowania 

rada gminy jednogłośnie za-13; przeciw-0; wstrzymujące-0  podjęła Uchwałę Nr XXIV.168.2016 

zmieniającą uchwałę Nr XXV.196.05 w sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnej dla 



 

uczniów. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad.8 

Odpowiedzi na wnioski i interpelacje. 

Przewodniczący rady gminy poinformował, że odpowiedź Wójta Gminy na interpelację radnego 

Piotra Adamskiego będzie wywieszona na tablicy ogłoszeń. 

Na obrady przybył radny Piotr Adamski i rada obradowała w 14 osobowym składzie. 

Wójt Gminy p. Waldemar Górczyński odniósł się krótko do każdej interpelacji i wniosków, na 

które będą pisemne odpowiedzi.  

W kwestii działki 200/10 nad j. Szarcz Wójt już wcześniej informował radę gminy o sytuacji  

z ANR. Wójt Gminy dodał, że nie prawdą jest iż działki nie były zagospodarowane. Działki były 

zagospodarowane w sposób zgodny i właściwy na miarę możliwości. Faktem jest, że działki 

zostały zagospodarowane niezgodnie z aktem notarialnym. Wójt Gminy przypomniał  

o wezwaniach ANR, na które nie reagowaliśmy aby upłynął termin skutecznego żądania zwrotu. 

Wójt Gminy dodał, że sposób w jaki zagospodarowaliśmy te działki nie został przyjęty przez 

ANR.  

  

Ad.9 Korespondencja 

Wiceprzewodniczący Mirosław Leśny przedstawił korespondencje, która wpłynęła do rady 

gminy w okresie międzysesyjnym. 

- z Prokuratury Rejonowej w Międzyrzeczu dotyczące sprawy Ds.124.2016. 

- Związek Inwalidów Wojennych Zarząd Oddziału w Sulęcinie wystąpił z prośbą o nadanie 

nazwy ulicy, placu, ronda lub innego obiektu o nazwie: „Inwalidów wojennych PR”. 

- rodzice z Zielomyśla zwrócili się z prośbą o zmianę godzin dowozów i odwozów dzieci do 

szkoły, 

- Pan Tomasz Zientala przesłał do wiadomości rady gminy pismo kierowane do Wójta Gminy  

w sprawie zawiadomienia o zamiarze wszczęcia kontroli podatkowej, które otrzymał od Wójta 

Gminy Pszczew, 

- Komenda Powiatowa Policji w Międzyrzeczu przesłała wniosek do budżetu gminy na 2017 

rok, 

-Rada Sołecka wsi Stoki w imieniu mieszkańców zwróciła się z prośbą o zakup lub 

wydzierżawienie dodatkowego autobusu do przywozów i odwozów dzieci do szkoły. 

- Folwark Pszczew wystąpił z prośbą o wpisanie wydarzenia „Winobranie w Folwarku Pszczew” 

w coroczny kalendarz imprez Gminy Pszczew, pomoc w organizacji „Festiwalu Kultur”( 18-

24.09.2017) , który organizowany będzie cyklicznie co 5 lat. Wobec powyższego Folwark 

Pszczew wnioskuje o dofinansowanie ww. imprez z budżetu gminy w kwocie 50 tys. zł,- 

- Rada Sołecka Sołectwa Silna w imieniu mieszkańców wsi  wnioskuje do Wójta Gminy  

z prośbą o przygotowanie  dokumentacji budowy chodnika od. P. Wyrwał do bloków- realizacja 

zadania w 2017 roku. O powyższym wniosku powiadomiono także Starostę Międzyrzeckiego 

oraz Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych w Międzyrzeczu.   

- Organizatorzy II Rodzinnego Rajdu Rowerowego GOK w Przytocznej poinformowali  

o smutnym incydencie jaki miał miejsce w dniu 01.10.2016r. na terenie ośrodka (plaża 

komunalna). 

 

  

 

 

Przewodniczący rady gminy, Pan Zbigniew Gajewski  zabrał głos w kwestii problemu  

z dowozami dzieci do szkół. Ww. pytał czy wobec faktu, że umowa na dowozy  kończy się  

w grudniu br. Będzie rozpisany nowy przetarg? 

Wójt Gminy poinformował, że  głębokiej analizie poddany zostanie problem dowozów, który w 



 

ostatnim okresie tak bardzo nabrzmiał. Niezrozumiała jest dla Wójta eskalacja problemu gdyż 

nic się nie zmieniło w dowozach. 

Do zgłaszających problem Wójt Gminy z dyr. zespołu szkół wystosował stosowne pisma.  

W listopadzie br. raz jeszcze dowozy poddane zostaną szczegółowej analizie i od nowego 

semestru uczniowie gimnazjum będą rozpoczynali zajęcia wcześniej a uczniowie szkoły 

podstawowej godzinę później. Według Wójta zmiana ta wpłynie na poprawę komfortu dowozu 

uczniów do szkoły, przy trochę zwiększonych kosztach dowozu. 

Ponadto Wójt Gminy dodał, że zmianie ulegnie plan lekcji, cały potencjał samochodowy 

zostanie zaangażowany. Łączna liczba dzieci dowożonych do szkoły i przedszkola wzrasta.  

Biorąc pod uwagę sugestie zespołu zajmującego się harmonogramem dowozu, Wójt Gminy 

poinformował o podzieleniu gminy na 3 sektory ( promienisto okrężne).  

 

Radny Leonard Kaczmarek- pytał o wniosek Rady Sołeckiej w Silnej, radnego dziwi fakt, że  

z jednej strony zaplanowano chodnik a z drugiej strony nie – dlaczego tak się stało, trochę 

przykro? 

 

Wójt Gminy odpowiedział, że Gmina Pszczew dostarczyła do ZDP stosowną dokumentację. 

Niestety ZDP uwzględnił tylko odcinek podstawowy. Po interwencji Wójta, ZDP nie chcąc 

narazić na fiasko głównej inwestycji pominął pozostałą dokumentację przyjmując do realizacji 

skrzyżowanie i wykonanie chodników od. P. Wyrwał do p. Bejmowicz. 

Według Wójta Gminy wspomniany chodnik powinien być wybudowany w drugim etapie.  

 

Wiceprzewodniczący Romuald Tankielun  poinformował, że przewodniczącym Klubu „Twój 

Samorząd” został Józef Piotrowski. 

 

Radny p. Piotr Adamski  podziękował Wójtowi za skuteczne zadziałanie w kwestii dowozu 

dzieci do szkoły.   

 

Wobec wyczerpania porządku obrad, Przewodniczący rady gminy, p. Zbigniew Gajewski 

podziękował wszystkim za przybycie po czym zamknął obrady XXV sesji. 

 

Na tym protokół zakończono. 

   


